
Αντωνυμίες: λέξεις που χρησιμοποιούνται αντί ονόματος. Μπορούν να

αντικαταστήσουν ένα όνομα (ουσιαστικό ή επίθετο).

Έχουμε οχτώ είδη αντωνυμιών: προσωπικές, κτητικές, αυτοπαθείς,

οριστικές, δεικτικές, αναφορικές, ερωτηματικές, αόριστες.

Προσωπικές αντωνυμίες: Φανερώνουν τα τρία πρόσωπα του λόγου:

εγώ (α πρόσωπο), εσύ (β πρόσωπο), αυτός (γ πρόσωπο)

Έχουν δυνατούς και αδύνατους τύπους.

Οι δυνατοί τύποι συνηθίζονται:

 όταν βρίσκονται μόνοι τους στο λόγο.

 όταν θέλουμε να εκφράσουμε αντίθεση.

 όταν θέλουμε να τονίσουμε κάτι.

 όταν συνοδεύονται από προθέσεις.



Παρατηρήσεις:

1.Όταν ο αδύνατος της προσωπικής αντωνυμίας χρησιμοποιείται για

να αντικαταστήσει ένα όνομα που έχει ήδη αναφερθεί, τότε λέγεται

επαναληπτική.

Χάλασε το αυτοκίνητο και το πήγα στο συνεργείο.

2. Όταν όμως προαναγγέλλει κάτι που θα ειπωθεί αμέσως μετά, λέγεται

προληπτική.

Τον σκάλισα τον κήπο.

3. Για να ξεχωρίζουμε τους αδύνατους τύπους της προσωπικής

αντωνυμίας γ προσώπου από τα άρθρα πρέπει να θυμόμαστε:

τα άρθρα μπαίνουν πριν από ονόματα, ενώ οι αντωνυμίες πριν ή

ύστερα από ρήματα.







Ασκήσεις:

 Ακούω και μιλώ: 1, σελ.90

 Διαβάζω και γράφω: 2, σελ.91

 Διαβάζω και γράφω: 3, σελ. 91

 Ακούω και μιλώ: 1, σελ. 91

 Ακούω και μιλώ: 4, σελ. 91


